
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

na 15. posiedzeniu Senatu 

w dniu 11 września 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Michała Wosia 

Szanowny Panie Ministrze! 

W imieniu mieszkańców gminy Mielno zwracam się z prośbą o uwzględnienie w aktualnie procedowanej 

nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zmiany dotyczącej naliczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w zależności od ilości zużytej wody. 

Zmiana ta dotyczyłaby możliwości wystawienia przez gminę zawiadomienia w przypadku zmiany ilości 

zużytej wody, która jest podstawą naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Gminy tu-

rystyczne (w szczególności nadmorskie) wybierają rozliczanie mieszkańców oraz właścicieli nieruchomości 

świadczących usługi hotelarskie w zależności od zużycia wody w danej nieruchomości za rok poprzedni. Jest 

to najbardziej wiarygodna i miarodajna forma rozliczenia. Żadna z pozostałych nie pozwala właściwie skal-

kulować kosztów systemowych związanych z nadprodukcją odpadów komunalnych, spowodowaną przez 

odwiedzających teren gminy turystów. W związku z tym, że ilość zużytej wody zmienia się co roku, właści-

ciele nieruchomości zobligowani są do składania nowych deklaracji, co jest niejednokrotnie uciążliwe zarów-

no dla samych właścicieli, jak i dla gmin oraz zakładów wodociągowych. Proponowana zmiana miałaby taki 

sam charakter jak art. 6m ust. 2a, odnoszący się do uchwalenia nowych stawek opłat. 

Poza tym aktualnie właściciele nieruchomości w gminie Mielno składają ok. 2500 deklaracji rocznie. Dla 

porównania miasto Koszalin przyjęło jednorazowo ok. 8000 deklaracji, bez konieczności składania ich co 

roku. Liczba wytwarzanych dokumentów mogłaby ulec znaczącemu zmniejszeniu, gdyby do ustawy dodano 

zaproponowany punkt. 

Mając to wszystko na uwadze, proszę o wsparcie przedstawionej inicjatywy. 

Stanisław Gawłowski 
 


